
 

 

 
 
 
 
Nr. 135/2020 
 

PROCES – VERBAL 
 

 Încheiat azi, 28 mai 2020, cu ocazia ședinței ordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 21 membri, reprezentanții satelor 
aparţinătoare Municipiului Sfântu Gheorghe, Miklós András – sat Coşeni și Vaszi Etelka - 
sat Chilieni. 

Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile Legii nr. 55/2020 privind unele măsuri pentru prevenirea și 
combaterea efectelor pandemiei de COVID-19, prevederile HG nr. 394/2020 privind 
declararea stării de alertă și măsurile care se aplică pe durata acesteia pentru prevenirea și 
combaterea efectelor pandemiei de COVID-19, respectiv în conformitate cu prevederile 
art. 133 alin. (1) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. b din OUG nr. 57/2019 
privind Codul administrativ prin Dispoziţia emisă de primarul Municipiului Sfântu 
Gheorghe, nr. 743/2020. Ședința se desfășoară prin sistemul de audioconferință STS. 
 La şedinţă participă, conform legii: Antal Árpád-András primarul Municipiului 
Sfântu Gheorghe, Toth-Birtan Csaba, Sztakics Éva-Judit viceprimarii Municipiului Sfântu 
Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al Municipiului Sfântu Gheorghe.  
 Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Începem prin a face 
prezența la ședință a consilierilor locali” (se dă citire listei consilierilor locali care răspund 
cu prezent). Văd că nu răspunde, domnul Debreczeni și d-na Pârvan, deci avem 2 consilieri 
lipsă. Putem începe ședința, da, suntem statuari? D-na secretar?  
 Doamna secretar general KULCSÁR TÜNDE-ILDIKÓ: (lb.r.): „Bună ziua, da, 
puteți începe ședința cu mențiunea că după calculele mele lipsește și dl. Cserey. Dacă 
puteți să confirmați, dl. Cserey, dl. Debreczeni și d-na Pârvan” 
 Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Dl. Cserey, parcă l-am 
auzit, a zis prezent.” 

Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY: (lb.r.): „Da, prezent, sunt 
aicea.” 

Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Da, Cserey Zoltán este 
prezent, bun, mulțumesc. Atunci să începem ședința ordinară a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe din data de 28 mai, și încep prin înainte de a intra în 
dezbaterea ordinii de zi, doresc să supun atenției următoarele: potrivit art. 228 din OUG nr. 
57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua parte la dezbaterea şi adoptarea hotărârilor 
consilierii care au un interes...” 

Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Alo?”  
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Da, d-na Pârvan” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Da, m-auzi, da? Am reușit să 

intru, mulțumesc!” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Da bine, mulțumesc, 

sărut-mâna! Deci continui, nu pot lua parte la dezbaterea şi adoptarea hotărârilor consilierii 
care au un interes personal în problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii 
consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de începerea ședinței interesul personal pe care-l 



 

 

au în problema respectivă. Dacă avem aceste cazuri, vă rog. Trecem mai departe atunci și 
aș dori să întreb, dacă este cineva care dorește să adauge sau să scoată ceva de pe Ordinea 
de zi? 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r.): „Dacă îmi permiteți aș dori să 
adaug...” 

Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Da, bună ziua domnu 
primar, am onoarea să vă salut” 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r.): „Deci aș dori să propun un 
proiect D1, care se referă la aprobarea modificării Contractului de delegare a gestiunii 
serviciului de iluminat public din Municipiul Sfântu Gheorghe prin achiziţie publică de 
servicii, încheiat între Municipiul Sfântu Gheorghe și Flash Lighting Service SRL și un 
punct D2 proiect de hătărâre privind aprobarea Planului Urbanistic Zonal ”Extindere intravilan 
cu zonă de agrement-turism, strada Borvíz”, vă mulțumesc.” 

Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.):„Da, și eu mulțumesc 
domnule primar, dacă mai e cineva?” 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT: (lb.r.): „Doresc să propun un D3, 
un proiect privind modificarea HCL nr. 2/2020.”  

Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Eu aș vrea la Diverse. ” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.):”Da, și la Diverse, acuma 

dacă este cineva?” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „La Diverse. ” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Da, mulțumesc. Aș 

vrea să supun la vot introducerea celor trei puncte D1, D2, D3 la prezenta Ordine de zi. Le 
votăm în bloc? Și aș dori să supun întrebării, consilierii, dacă să le votăm în bloc, da? 
Domnul Ambrus Zsombor” 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb.r): „Da, deci votăm în bloc atuncia? 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Nu, le luăm pe rând 

atunci, le luăm pe rând.” 
Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb.r): „Le luăm pe rând, atuncia da, ok, 

D1-DA, D2-DA, D3-DA” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Bun, da, da, da, exact 

așa, domnul Bálint” 
Domnul consilier BÁLINT IOSIF: (lb.r): „D1-DA, D2-DA, D3-DA” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Mulțumesc, domnul 

Cochior.” 
Domnul consilier COCHIOR ANDREI: (lb.r): „D1-DA, D2-mă abțin și D3-DA” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Mulțumesc, da deci o 

abținere aici, domnul Comăneci.” 
Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE: (lb.r): „D1-DA, D2-DA, D3-

DA” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Mulțumesc, domnul 

Csatlós László.” 
Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ: (lb.r): „D1-DA, D2-DA, D3-DA” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Mulțumesc, domnul 

Cserey Zoltán.” 
Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.r): „D1-DA, D2-DA, D3-

DA” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Mulțumesc, Gheorghe 



 

 

Ion, D1-DA, D2-DA, D3-DA. Domnul consilier Jánó Mihail.” 
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.r): „D1-DA, 2-DA, 3-DA” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Mulțumesc, domnul 

József Álmos-Zoltán.” 
Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS ZOLTÁN: (lb.r): „De trei ori DA” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Mulțumesc, domnul 

Kelemen Szilárd-Péter.” 
Domnul consilier KELEMEN SZILÁRD-PÉTER: (lb.r): „D1-DA, D2-DA, D3-

DA” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Mulțumesc, domnul 

Kolcza István.” 
Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN: (lb.r): „D1-DA, D2-DA, D3-DA” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Mulțumesc frumos, 

doamna Kondor Ágota.” 
Doamna consilier KONDOR ÁGOTA: (lb.r): „D1-DA, D2-DA, D3-DA” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Mulțumesc, doamna 

Magyarosi Imola.” 
Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA–PIROSKA: (lb.r): „D1-DA, D2-DA, 

D3-DA” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Doamna consilier 

Pârvan.” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA (lb.r.): „D1-DA, D2-mă abțin, D3-DA.”. 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION (lb.r.): „Mulțumesc, domnișoara 

Székely Kincsö.” 
Doamna consilier SZÉKELY KINCSÖ: (lb.r): „D1-DA, D2-DA, D3-DA” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Mulțumesc, doamna 

viceprimar Sztakics Éva-Judit.” 
Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT: (lb.r): „D1-DA, D2-DA, D3-DA” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Mulțumesc, domnul 

Tischler Ferenc.” 
Domnul consilier TISCHLER FERENC: (lb.r): „D1-DA, D2-DA, D3-DA” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Mulțumesc, domnul 

viceprimar Toth-Birtan Csaba.” 
Domnul viceprimar TOTH BIRTAN CSABA: (lb.r): „D1-DA, D2-DA, D3-DA” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Mulțumesc domnu 

viceprimar. Domnul consilier Zsigmond József” 
Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.r): „D1-DA, D2-DA, D3-DA” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Mulțumesc, domnul 

consilier Vajna László.” 
Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ: (lb.r): „D1-DA, D2-DA, D3-DA” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Mulțumesc!” 
Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ: (lb.r): „Între timp sunt prezent, 

respectiv votez D1-DA, D2-DA, D3-DA” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Mulțumesc dl 

Debreczeni László. Bună ziua, bine ați venit în mijlocul nostru.” 
Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ. (lb.r): „Bună ziua, scuze pentru 

întârziere.” 
Introducerea punctului D1 pe Ordinea de zi: Se votează cu 21 voturi pentru, în 



 

 

unanimitate.  
Introducerea punctului D2 pe Ordinea de zi: Se votează cu 19 voturi pentru, 2 

abțineri (Cochior Andrei, Pârvan Rodica).  
Introducerea punctului D3 pe Ordinea de zi: Se votează cu 21 voturi pentru, în 

unanimitate.  
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Nici o problemă, bun. 

Aș dori să supun întreaga Ordine de zi, cu cele 13 puncte, plus cele trei D-uri care au fost 
adăugate, cele 14 puncte plus cele trei puncte adăugate. O luăm de la început. Dl consilier 
Ambrus.” 

Se dă citire de către președintele de ședință a listei consilierilor care votează după 
cum urmează: 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb.r): „DA, de acord” 
Domnul consilier BÁLINT IOSIF: (lb.r): „DA” 
Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Proiectul 8, 10 și D2 abțineri, cu 

restul sunt de acord.” 
Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE: (lb.r): „De acord cu proiectul 

Ordinii de zi” 
Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r): „DA, de acord” 
Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY: (lb.r): „De acord” 
Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ: (lb.r): „De acord cu punctele de pe 

Ordinea de zi așa cum a fost completat” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION (lb.r.): „Mulțumesc, Gheorghe 

Ion de acord cu Ordinea de zi completată. Domnul Jánó Mihail.” 
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.r): „De acord.” 
Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS ZOLTÁN (lb.r): „De acord” 
Domnul consilier KELEMEN SZILÁRD-PÉTER: (lb.r): „De acord” 
Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN: (lb.r): „De acord” 
Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.r): „De acord” 
Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA–PIROSKA: (lb.r): „De acord” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Da, de acord”. 
Doamna consilier SZÉKELY KINCSÖ: (lb.r): „Sunt de acord” 
Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT: (lb.r): „DA” 
Domnul consilier TISCHLER FERENC: (lb.r): „Da, de acord” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Domnul Toth-Birtan.” 
Domnul viceprimar TOTH BIRTAN CSABA: (lb.r): „De acord” 
Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.r): „De acord” 
Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ: (lb.r): „DA, de acord” 
Ordinea de zi în întregime se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate. 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Mulțumesc frumos. Aș 

dori să implementăm pentru mai buna desfășurare, un regulament și anume, să dăm citire 
tuturor proiectelor și apoi la final să trecem la votarea lor în ordinea pusă pe Ordinea de zi. 
Dacă sunteți de acord să supunem iar citirea prezenței și să dăm drumul la votare” 

Se citește prezența iar consilierii răspund pe rând și specifică cum votează. 
Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb.r): „DA, de acord.” 
Domnul consilier BÁLINT IOSIF: (lb.r): „DA.” 
Domnul consilier COCHIOR ANDREI: (lb.r): „DA.” 
Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE: (lb.r): „DA, de acord.” 
Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ: (lb.r): „DA, de acord.” 



 

 

Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY: (lb.r): „DA.” 
Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ: (lb.r): „DA, de acord.” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „DA, de acord.” 
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.r): „DA, de acord.” 
Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS ZOLTÁN: (lb.r): „DA, de acord.” 
Domnul consilier KELEMEN SZILÁRD-PÉTER: (lb.r): „DA, De acord.” 
Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN: (lb.r): „DA, de acord.” 
Doamna consilier KONDOR ÁGOTA: (lb.r): „De acord.” 
Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA–PIROSKA: (lb.r): „De acord.” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „De acord.” 
Doamna consilier SZÉKELY KINCSÖ: (lb.r): „Sunt de acord.” 
Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT: (lb.r): „DA.” 
Domnul consilier TISCHLER FERENC: (lb.r): „DA.” 
Domnul viceprimar TOTH BIRTAN CSABA: (lb.r): „De acord.” 
Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.r): „DA, De acord.” 
Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ: (lb.r): „DA, de acord.” 
Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate. 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Mulțumesc frumos, 

deci să trecem la proiectul de hotărâre nr. 1. 
PUNCTUL I de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării 

bugetului general al Municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2020. Prezintă: Antal Árpád-
András, primar.”  

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r., lb.m): „Vă mulumesc. (lb.r.). 
Bugetul Municipiului Sfântu Gheorghe se rectifică cu 1,3 milioane lei, este o rectificare 
pozitivă, din care la secțiunea de funcționare valoarea este de 333.490 lei și la secțiunea 
dezvoltare în sumă de 966.510 lei. La venituri, vorbim din venituri din prestări de servicii, 
venituri din valorificarea unor bunuri, sunt sume primite din fonduri europene, respectiv 
subvenții pentru acordarea ajutorului pentru încălzirea locuinței, iar la cheltuieli....(nu se 
aude). 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR (lb.r): „Cineva ne-a pus pe așteptare” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Da, ne-a pus pe 

așteptare, nu știu.” 
Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb.r): „Da, acum e bine” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Acum e bine, mă 

auziți? Mulțumesc, deci n-am înțeles dacă proiectul de hotărâre a fost citit în întregime. 
Domnul primar, alo?” 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r.): „Da, la mine a apărut că 
sunteți într-o altă convorbire, nu știu dacă ați auzit toată prezentarea sau să revin.” 

Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION (lb.r.): „Am auzit, finalul nu s-a 
auzit, dar...” 

Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Finalul, dacă vreți să reveniți.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS:(lb.r.): „Da, în total vorbim de 1,3 
milioane lei, rectificare productivă, la venituri vorbim de venituri din prestări de servicii, 
valorificarea unor bunuri, sume primite din fonduri europene, respectiv subvenții, la 
cheltuieli vă voi enumera doar sumele mai mari. 317.200 lei pentru instituții de învățământ, 
500.000 de lei lucrări de reparații înlocuiri corpuri de iluminat la sistemul de iluminat, 
300.000 lei la plata serviciilor de salubrizare, 800.000 lei modernizarea strada Dealului. 
(lb.r, lb.m.) Vă mulțumesc.” 



 

 

Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Vă mulțumesc domnule 
primar, țin să anunț că comisiile de specialitate I și V și-au dat avizul pozitiv acestui 
proiect de hotărâre.  
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 157/2020. 

”Urmează proiect de hotărâre nr. 2. 
PUNCTUL II de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei 

bugetului general al Municipiului Sfântu Gheorghe la data de 31.03.2020. Prezintă: Antal 
Árpád-András, primar.” 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r.,): „Da, vă mulțumesc. În 
momentul în care am adoptat bugetul la 31 ianuarie, am calculat cu venituri și cheltuieli în 
valoare de 149.244.950 lei, în primele 3 luni ale anului acest buget a fost rectificat pozitiv 
cu 500.000 lei. Din acest buget care totalizat înseamnă 149.744.950 lei, la partea de 
venituri s-a încasat suma de 37.344.774 lei reprezentând 27,82% din prevederile anual 
aprobate la venituri, iar la cheltuieli suma se ridică la 29.595.884 lei ceea ce reprezintă 
19,76% față de prevederile anuale aprobate, vă mulțumesc mult de tot.” 

Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Da, vă mulțumesc 
domnu primar pentru prezentare, comisiile de specialitate I și V și-au dat acordul, au avizat 
pozitiv acest proiect de hotărâre.  
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 158/2020. 

„Trecem mai departe. 
PUNCTUL III de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea scoaterii 

din funcţiune şi casarea unui mijloc fix (construcţie), situat pe str. Nagy György nr. 17. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar.  

Vă rog, domnul viceprimar” 
Domnul viceprimar TOTH BIRTAN CSABA: (lb.r): „Este vorba de un imobil de 

294 mp teren și o casă de 41 mp. Acest imobil nu poate fi reparat, are o structură improprie 
ca și locuință, nu poate fi reparat și modernizat, fiindcă că este fără instalații și pentru a 
conduce apă canalizare, gaz ar trebui să spargem o stradă reparată recent. Considerăm că 
imobilul trebuie scos din funcțiune, casat și demolat, eventual ulterior să vedem dacă 
putem să facem o parcare pentru zonă din terenul ocupat momentant cu acest imobil.” 

Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Unde vine strada aceasta?” 
Domnul viceprimar TOTH BIRTAN CSABA: (lb.r): „Strada, din Oltului conduce 

spre blocul 15, strada 1 Decembrie și este penultima casă din stradă. Este paralel cu Puskás 
Tivadar, partea opusă.” 

Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Da, mulțumesc, dacă 
mai este cineva care vrea să intervină?”  
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 159/2020. 

„Dacă nu mergem mai departe. 
PUNCTUL IV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 

prelungirii duratei Contractului de concesiune nr. 566/2005 încheiat cu Nevodent SRL. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 

Domnul viceprimar TOTH BIRTAN CSABA: (lb.r): „Reprezentanții firmei, de 
fapt al cabinetului medical din strada Kós Károly nr. 78, de 67,03mp, au solicitat 
prelungirea contractului conform prevederilor contractuale cu jumătatea duratei inițiale, 
deci cu 7 ani și 6 luni, până la data de 20.12.2027. Propunem spre aprobare.” 

Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Mulțumesc domnul 
viceprimar, comisiile de specialitate și-au dat acordul, au avizat pozitiv acest proiect de 
hotărâre.” 



 

 

 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 160/2020. 
”Mai departe...  
PUNCTUL V de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind acordarea unui 

mandat special reprezentanților Consiliului Local în Adunarea Generală a Acționarilor 
Sepsi Rekreatív SA Sfântu Gheorghe cu privire la aprobarea situației financiare pe anul 
2019. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar.  

Vă rog domnule viceprimar.” 
Domnul viceprimar TOTH BIRTAN CSABA: (lb.r): „În anul 2019 Sepsi 

Rekreatív SA a obținut venituri în valoare totală de 5.732.982 de lei și un nivel de 
cheltuieli de 5.729.661 de lei, acesta reprezintă un profit minim de 3.321 lei, dar totuși este 
un profit, deci activitate este cu rezultat pozitiv. Din veniturile totale valoarea de 2.609.993 
s-a realizat din ajutorul de stat acordat de Consiliul Local al Municipiului Sfântu Gheorghe 
pentru finanțarea cheltuielilor la bazele sportive. Propunem să dăm mandat reprezentanților 
în Adunarea generală să voteze această situație financiară. 

Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Da, mulțumesc domnul 
viceprimar, dacă cineva are ceva de adăugat, sau de întrebat legat de acest proiect de 
hotărâre. Dacă nu, comisiile de specialitate I și V și-au dat acordul, au avizat pozitiv acest 
proiect de hotărâre.” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 161/2020. 

”Trecem la  
PUNCTUL VI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 

modificării și completării HCL nr. 194/2017 pentru aprobarea Regulamentului de 
Funcţionare al Parcului Industrial „SEPSIIPAR”, cu modificările și completările ulterioare. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar.  

Vă rog domnule viceprimar.” 
Domnul viceprimar TOTH BIRTAN CSABA: (lb.r): „În cursul negocierilor cu 

investitorii interesați să dezvolte o activitate în parcul industrial apar tot felul de necesități 
care nu sunt reglementate în actualul Regulament de funcționare. Noi vrem să servim toți 
investitorii, este interesul nostru să dezvolte o activitate în parcul industrial și vrem să 
adaptăm pe baza propunerilor administratorului Sepsiipar regulamentul la piață. Deci se 
propun următoarele modificări, prima la Capitolului I în sensul completării alineatului (13) 
în urma căruia prin Hotărâre AGA să fie acordat dreptul de folosință asupra halei 
construite prin investiție prin închiriere pentru o perioadă de maxim de 5 ani, caz în care 
prețul de pornire a licitației pentru chiria lunară va începe de la 3 euro/mp/lună+TVA, în 
momentul de față hala poate fi atribuită numai prin concesiune. A doua propunere este 
modificarea Capitolului II în urma căruia va fi posibilă concesionarea de terenuri și de 
către dezvoltatorii imobiliari caz în care scrisoare de intenție depusă va cuprinde actul 
doveditor privind identitatea viitorului utilizator, precum și obligațiile conexe ale acestuia. 
Spun ca și paranteză că a apărut investitori care nu doresc să-și construiască propria hală, 
vor să închirieze de la un dezvoltator hala, care prin investiție proprie construiește și o dă 
în chirie pentru utilizator. A treia propunere este modificarea criteriilor minime de 
eligibilitate în sensul că prin excepție de la prevederile pct. 4, în baza Hotărârii AGA, poate 
fi considerat ca fiind eligibil acel investitor al cărui profil de activitate nu impune crearea 
numărului minim de locuri de muncă prevăzut actualmente în Regulament. Propunem ca 
aceste modificări să fie făcute în Regulamentul parcului industrial. Mulțumesc” 

Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Da, mulțumesc domnul 
viceprimar, aș dori să supun votului aceste modificări la regulament. O să trec să întreb pe 
fiecare consilier dacă sunt de acord cu aceste modificări, completări la prezentul 



 

 

regulament de funcționare a parcului industrial. Și mă refer la modificarea supusă în 
discuție la Cap. I alin. (13), modificarea cu completarea de rigoare de la Cap. II și a treia 
modificare a criteriilor de la punctul 4 al regulamentului de funcționare. Dacă sunteți de 
acord cu aceste modificări, dl. consilier Ambrus, ca aceste modificări să fie introduse în 
regulament. 

D-na secretar general KULCSÁR TÜDE-ILDIKÓ: „Domnule președinte, dacă 
îmi permiteți. Aceste modificări care au fost citite de către domnul viceprimar deja sunt 
încorporate în cuprinsul proiectului de hotărâre, deci... nu mai este nevoie să supuneți.”    

Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Bine, mulțumesc 
frumos, deci comisiile de specialitate I și V și-au dat avizul pozitiv.”  
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 162/2020. 

”Trecem mai departe. 
PUNCTUL VII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 

dezlipirii unor terenuri situate în Municipiul Sfântu Gheorghe, Bdul. General Grigore 
Bălan nr. 16 (fosta Piața Târgului nr. 16). Prezintă: Antal Árpád-András, primar.  

Vă rog domnul primar.” 
Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r.,): „Vă mulțumesc, este vorba 

de 3 terenuri fiecare au câte 17 mp, este nevoie de lotificarea acestor terenuri pentru a 
putea fi retrocedate în natură total sau parțial unor persoane care sunt foști proprietari sau 
moștenitori ai terenurilor care au fost preluate în mod abuziv de comuniști între '45și '89, și 
parctic este vorba de o dezmembrare în sensul în care primul teren se va dezmembra în 
două loturi, un lot de 2 mp și unul de 15 mp, al doilea teren într-un lot de 5 mp și unul de 
12 mp, iar al treilea se dezmembrează într-un lot de 4 mp și unul de 13 mp. Vă 
mulțumesc.” 

Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Vă mulțumesc domnul 
primar, dacă aveți întrebări legat de acest proiect de hotărâre? Dacă nu comunic că 
comisiile de specialitate I, II și V au avizat pozitiv acest proiect de hotărâre.  
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 163/2020. 

”Trecem mai departe 
PUNCTUL VIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea ordinii 

de prioritate în vederea atribuirii în baza Legii nr. 15/2003, republicată, cu modificările și 
completările ulterioare, a terenurilor disponibile aflate în domeniul privat al municipiului 
Sfântu Gheorghe, situate în str. Borvíz. Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar.  

Vă rog d-na viceprimar.” 
Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT: (lb.r): „Au sosit încă 6 dosare cu 

cereri pentru atribuirea în folosință gratuită a terenurilor, în strada Borvíz. Comisia a 
stabilit punctajul și ordinea de prioritate a solicitanților, așa cum este anexat la proiectul de 
hotărâre.” 

Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Da, vă mulțumesc d-na 
viceprimar, dacă cineva are ceva de adăugat, întrebări sau lămuriri privind acest proiect de 
hotărâre. Am înțeles că domnul Cochior s-a abținut la comisie.” 

Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT: (lb.r): „Nu la această comisie, nu 
la acest punct.” 

Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Nu? Comisiile de 
specialitate atunci I, IIIși V și....” 

Domnul consilier COCHIOR ANDREI: (lb.r): „M-am abținut la 8.” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „La proiectul de hotărâre 

nr. 8?”  



 

 

Domnul consilier COCHIOR ANDREI: (lb.r): „Da”  
Doamna consilier SZTAKICS ÉVA-JUDIT: (lb.r): „Mă scuzați.” 

Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Da, gata, știam eu ceva, 
reținusem dar vroiam să concretizăm. Deci domnul Cochior s-a abținut de a aviza pozitiv 
acest proiect de hotărâre, deci Comisia I, III și V și-au dat acordul pozitiv.”  
 Se votează cu 20 voturi pentru, 1 consilier nu votează (Cochior Andrei) 
HOTĂRÂREA NR. 164/2020. 

”Mai departe... 
PUNCTUL IX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea 

modificării și completării HCL nr. 377/2019 privind aprobarea reorganizării Direcţiei de 
Asistenţă Socială Sfântu Gheorghe, cu modificările ulterioare. Prezintă: Sztakics Éva-Judit, 
viceprimar.  

Vă rog doamna viceprimar.” 
Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT: (lb.r): „Venim cu o propunere de 

modificare a regulamentului centrului social din strada Lunca Oltului având în vedere 
faptul că au cresut evenimentele agresive și de distrugere și dorim ca la reevaluarea anuală 
a locatarilor să nu mai fie prelungit contractul de închiriere pentru cei care nu respectă 
regulile de bună conviețuire și produc distrugeri la centrul social.  

Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Corect, e corect. Dacă 
cineva dorește ceva lămuriri, sau întrebări legat de acest proiect de hotărâre? Dacă nu, 
comisiile de specialitate I, III și V au acordat aviz favorabil acestui proiect de hotărâre. 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 165/2020. 

PUNCTUL X de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii 
unui contract de asociere între Municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe şi Fundația Comunitară Covasna/Háromszéki Közösségi 
Alapítvány în vederea finanţării şi realizării în comun a Programului ”Poarta 
Soarelui/Napkapu” în Municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
Vă rog domnul primar.” 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r.,): „Vă mulțumesc, într-adevăr 
vorbim despre un contract de asociere între Municipiul Sfântu Gheorghe şi Fundația 
Comunitară Covasna/Háromszéki Közösségi Alapítvány. Valoarea bugetului acestui 
program este de 88.567 de lei care cuprinde o serie de cheltuieli care sunt menționate în 
anexa nr. 2 al prezentului contract. Contribuția Municipiului Sfântu Gheorghe la realizarea 
acestui proiect este în valoare de 72.567 de lei, sumă care reprezintă cheltuieli privind 
proiectul de împădurire cu aprobările cerute de lege, lucrarea de artă plastică care 
simbolizează procesul de împădurire și efortul comun depus la realizarea acestui program 
și Fundația Comunitară Covasna/Háromszéki Közösségi Alapítvány contribuie cu suma de 
16.000 lei. Vă mulțumesc.” 

Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Vă mulțumesc și eu 
domnul primar pentru prezentare. Dacă cineva sunt întrebări legat de acest proiect de 
hotărâre? Nu sunt. Comisiile de specialitate I, II și V au avizat pozitiv acest proiect de 
hotărâre, cu excepția domnului Cochior care s-a abținut.” 
 Se votează cu 20 voturi pentru, 1 consilier nu votează (Cochior Andrei), 
HOTĂRÂREA NR. 166/2020. 

PUNCTUL XI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii 
unui protocol de cooperare între Municipiul Sfântu Gheorghe, Camera de Comerț și 
Industrie Covasna, Asociația IT PLUS și Asociația Întreprinderilor Mici și Mijlocii Județul 
Covasna ”ASIMCOV” pentru dezvoltarea economică a municipiului Sfântu Gheorghe. 



 

 

Prezintă: Antal Árpád-András, primar.  
„Vă rog domnul primar.” 
Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r.,): „Da, vă mulțumesc, este 

vorba despre acest protocol de conferare, un protocol de colaborare strategică între 
Municipiul Sfântu Gheorghe și reprezentanții oamenilor de afaceri din municipiu, din 
județ, cele trei organizații Camera de Comerț și Industrie Covasna, Asociația IT PLUS și 
Asociația”ASIMCOV”. Dorim această asociere, de fapt creearea unui fel e de consiliu 
economic consultativ al oamenilor de afaceri cu care să ne consultăm înaintea de luarea 
unor decizii care privesc Municipiul Sfântu Gheorghe. Vă mulțumesc.” 

Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Vă mulțumesc domnul 
primar pentru prezentare. Dacă cineva sunt întrebări legat de acest proiect? Dacă nu, vă pot 
comunica că comisiile de specialitate I și V și-au dat avizul favorabil acestui proiect de 
hotărâre. 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 167/2020. 

PUNCTUL XII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre cu privire la aprobarea 
modificării componenței echipei mobile pentru intervenția de urgență în cazurile de 
violență domestică. Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar.  

Vă rog doamna viceprimar.” 
Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT: (lb.r): „Propunem ca din echipa 

mobilă pentru intervenția de urgență în cazurile de violență domestică să facă parte 
doamna Szép-Márk Linda, șef serviciu Programe și servicii sociale din cadrul DAS, încă 2 
specialiști din Compartimentul Consiliere, programe sociale, (un asistent social și un 
psiholog), domnul Hadnagy István directorul Poliției Locale și domnul Székely Robert șef 
serviciu în cadrul Adăpostului de noapte pentru persoane fără adăpost.” 

Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Da, vă mulțumesc, 
doamna viceprimar, dacă sunt întrebări legat de acest proiect de hotărâre? Comisiile de 
specialitate III și V au dat aviz favorabil, domnul consilier Cochior am înțeles că s-a 
abținut.” 

Domnul consilier COCHIOR ANDREI: (lb.r): „Nu.” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Nu, bine. Nu se 

înțelege. Parcă ai zis 8, 10, 12 din cauza asta.” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 168/2020. 

PUNCTUL XIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind alegerea 
preşedintelui de şedinţă al Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe. 
 „Având în vedere Raportul de specialitate nr. 25632/2020 al Compartimentului de 
Administraţie Locală din cadrul Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe se hotărăște ca 
articol unic ”Se alege preşedinte de şedinţă pentru luna iunie 2020, domnul consilier Jánó 
Mihail, iar în cazul lipsei acestuia, domnul consilier József Álmos-Zoltán. Să... supun la 
vot acest proiect de hotărâre. Nu?” 

Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Nu, le supunem pe toate.” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Mergem mai departe, și 

avem D1. 
 Se votează cu 20 voturi pentru, un consilier nu votează (Comăneci Liviu-Vasile) 
HOTĂRÂREA NR. 169/2020. 

PUNCTUL D1 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării Contractului de delegare a gestiunii serviciului de iluminat public din 
Municipiul Sfântu Gheorghe prin achiziţie publică de servicii nr. 65288/07.10.2019 
încheiat între Municipiul Sfântu Gheorghe și Flash Lighting Service SRL. Prezintă: Antal 



 

 

Árpád-András, primar.  
Vă rog domnule primar.” 
Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r.,): „Da, vă mulțumesc. În 

derularea acestui contract între municipalitate și SC Flash Lighting Service SA, care este 
un contract multianual, dorim să solicităm anumite modificări, respectiv instalarea unor 
sisteme de iluminat suplimentare pentru îmbunătățirea nivelului de iluminare în zonele cu 
treceri de pietoni, înlocuirea echipamentelor vechi de iluminat stradal care prezintă o uzură 
avansată, înlocuirea completă a sistemelor vechi de iluminat la aleile pietonale care 
prezintă o uzură avansată. Compartimentul de specialitate a solicitat o stabilire a noilor 
cantități așa cum apar în anexa nr. 3 și practic o redistribuire a cantităților fără ca valoarea 
totală a contractului să fie modificat. Vă mulțumesc.” 

Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Vă mulțumesc domnul 
primar pentru prezentare. Dacă sunt întrebări legat de acest proiect? Dacă nu, comisiile de 
specialitate I, II și V au dat aviz favorabil.” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 170/2020. 

PUNCTUL D2 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea Planului 
Urbanistic Zonal ”Extindere Intravilan cu Zonă de agrement-turism”, strada Borvíz, 
Municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Antal Árpád-András, primar.  

Vă rog domnule primar.” 
Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r.,): „Da, vă mulțumesc. Este 

vorba despre un teren de 31.450 mp și se dorește aprobarea planului urbanistic zonal în 
sensul extinderii intravilanului cu această zonă de agrement –turism. Sunt câteva observații 
din partea Asociației Naționale a Cadrelor Militare în Rezervă și doresc să întreb comisiile 
juridice, respectiv de urbanism dacă au analizat această adresă și dacă consideră că 
proiectul poate fi aprobat în contextul acestor observații. Vă mulțumesc mult de tot.” 

Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Dacă sunt întrebări 
legat de acest proiect din partea domnilor consilieri?  

Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Da, aș avea o problemă, o 
observație, pot să iau cuvântul?” 

Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Da sigur.” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Stimate domnule primar este exact 

motivul pentru care m-am abținut, pentru că domnul Ivan ne-a trimis un material, dar este 
un material foarte stufos care numai la nivelul comisiei putea fi analizat, așa cum ați cerut 
și dvs., acceptul comisiei. Eu sincer să fiu nu m-am descurcat cu toate documentele de 
acolo. Și m-a rugat să intervin și să ce știu eu să cer cumva intervenția comisiei de 
urbanism pe această temă, de aceea suntem curioși să vedem care este verdictul comisiei 
de urbanism. Vă mulțumesc. Dânsul consideră că nu este .., Deci domnul Ivan consideră că 
nu îndeplinește condițiile de legalitate acest proiect. Nu știu a fost...”   

Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA: (lb.r.): „Pot să iau 
cuvântul, ca și vicepreședintele comisiei de urbanism? Am discutat foarte lung, și am luat 
fiecare observație pe rând. A fost prezentă și doamna arhitectă șef, la ședința noastră și s-a 
clarificat acele probleme legate de cartea funciară, și de ce nu apare lacul. Lacul nu a apare 
din cauza că în CF nu a apărut și de aceea nu s-a putut pune nici în acele acte. De aceea nu 
a apărut, însă partea construibilă va fi doar pe partea arabilă a terenului și nu cea a fâneței, 
care de fapt ține de lac, unde ține și partea de lac. Deci din partea doamnei arhitect șef, să 
zic, nu mai există această problemă de legalitate în legătură cu cartea funciară mă rog, sau 
respectiv această chestie că unde se va construi acel restaurant sau pensiunea.” 

Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Da, mulțumesc doamna 



 

 

Magyarosi pentru intervenție și lămuririle date. Da, într-adevăr comisiile nu sunt de acord 
cu observațiile făcute de către Organizația Națională a Cadrelor Militare în Rezervă și 
Retragere, și și-a dat acordul favorabil, deci aviz favorabil proiectului de hotărâre așa cum 
este el inițiat, fără observații.   

Domnul consilier COCHIOR ANDREI: (lb.r): „Domnul președinte, un moment!” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Numai puțin, cu 

mențiunea că domnul Cochior și înțeleg că și doamna consilier Pârvan Rodica s-au abținut. 
Mulțumesc, dacă nu mai sunt alte întrebări legat de acest proiect. (dl. Cochior intervine) 
Spuneți domnul Cochior. ” 

Domnul consilier COCHIOR ANDREI: (lb.r): „Ca să fie dezbătută aceasta…, 
această petiție, trebuia ca să primească cetățeanul Ivan deci de la Asociația Națională a 
Cadrelor Militare un răspuns, concret. Pentru că pe doamna de la urbanism, caz concret…, 
CF-ul din 40323 cu siguranță n-o să știe, cu siguranță. Stați puțin un pic domnul 
președinte, lăsați-mă! Pentru că trebuie răspuns cetățenilor, sunt 1001 de întrebări, sunt 
aicea, am primit și eu acuma, pe alt telefon, sunt la vreo 7 puncte. Deci la fiecare punct 
trebuia să răspundă comisia juridică a face o analiză și urbanismul și să răspundă și atuncia 
după hotărârea asta, nu o primește în 2 zile, și a doua zi pui să se aprobă, nu se poate așa 
ceva, încălcăm orice lege, încălcăm Constituția, încălcăm Legea 544, dreptul la informare. 
Deci problema, e iarăși ce facem…” 

Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Domnul președinte, a obținut și 
avizul Comisiei juridice? 

Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Da.”  
Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb.r): „Pot să vă răspund? Bună ziua, 

mă auziți?” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Da. 
Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb.r): „Deci punctul de vedere al 

comisiei juridice e același cu comisia de urbanism. Nici noi n-am fost de acord cu 
propunerile, observațiile făcute de ANCMRR și am acordat aviz favorabil proiectului de 
hotărâre, așa cum a fost prezentat.” 

Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „E în regulă, bine, mulțumesc.” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Da mulțumesc, 

probabil domnul consilier Cochior, ce ați spus dvs., deci comisiile ca răspuns la sesizarea 
ANCMRR, se va face de către Primărie, deci răspunsul la petiția dânșilor. 
 Se votează cu 15 voturi pentru, 3 abțineri (Comăneci Liviu-Vasile, Gheorghe Ion, 
Pârvan Rodica) 3 consilieri nu votează (Bálint Iosif, Cochior Andrei, Kolcza István), 
HOTĂRÂREA NR. 171/2020. 

Trecem la 
PUNCTUL D3 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind modificarea HCL 

nr. 2/2020 pentru modificarea și completarea Hotărârilor Consiliului local de aprobare a 
documentațiilor tehnice aferente proiectului ”Reducerea emisiilor de carbon în Municipiul 
Sfântu Gheorghe prin investiții bazate pe Planul de Mobilitate Urbană Durabilă”, 
aprobarea proiectului și a cheltuielilor legate de proiect, cu modificările ulterioare. Prezintă 
d-na viceprimar: Sztakics Éva-Judit. 

Vă rog doamna viceprimar.” 
Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT: (lb.r): „Propunem modificarea 

HCL 2/2020 având în vedere că în urma procesului de evaluare s-a constatat că anumite 
cheltuieli nu pot fi încadrate în categoria cheltuielilor neeligibile, este vorba de niște 
cheltuieli cu consumabile, carduri la ...., autolitara care va transporta bicicletele, aparatura 



 

 

de birotică de la depoul și stația de capăt, caz în care ar fi indicat ca suma de 717.678, 52 
lei să fie realocat în categoria cheltuielilor neeligibile și să fie suportat în plus de către 
municipalitate.” 

Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION: (lb.r.): „Da vă mulțumesc, 
doamna viceprimar pentru prezentare, dacă sunt întrebări legat de acest proiect de 
hotărâre? Nu. Comisiile I și V au dat aviz favorabil acestui proiect de hotărâre.  
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 172/2020. 

A luat sfârșit punctele de pe Ordinea de zi ca proiecte de hotărâre și aș dori să încep 
votarea punctelor, celor 13 puncte, proiecte de hotărâre împreună cu cele 3 D, D1, D2, D3, 
deci în ordinea lor, să trecem la votarea proiectelor de hotărâre, încep cu domnul consilier 
Ambrus, proiectul de hotărâre nr. 1-Da, sau cum ziceți dvs., ”DA” ”NU” cum doriți 1, 2, 3 
în continuare.”  

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb.r): „Bine mulțumesc mult, deci cu 
proiectul de hotărâre nr. 1-DA sunt de acord, 2-DA, 3-DA, 4-DA, 5-DA, 6-DA, 7- DA, 8-
DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, D1-DA, D2-DA, D3-DA și 13-DA, scuze ” 

Domnul consilier BÁLINT IOSIF: (lb.r): „1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-DA, 5-DA, 6-
DA, 7- DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-DA, D1-DA, la D2-nu votez, D3-
DA” 

Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-DA, 5-DA, 
6-DA, 7- DA, 8-nu votez, 9-DA, 10-nu votez, 11-DA, 12-DA, 13-DA, D1-DA, D2-nu 
votez, D3-DA” 

Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE: (lb.r): „1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-
DA, 5-DA, 6-DA, 7-DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, D1-DA, D2-abținere, D3-
DA” 

Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r): „Proiectul de hotărâre nr. 1-DA, 2-
DA, 3-DA, 4-DA, 5-DA, 6-DA, 7-DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, D1-DA, D2-
DA, D3-DA și proiectul de hotărâre 13-DA,” 

Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY: (lb.r): „1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-
DA, 5-DA, 6-DA, 7-DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-DA, D1-DA, D2-DA, 
D3-DA” 

Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ: (lb.r): „Proiectul nr. 1-DA, 2-DA, 3-
DA, 4-DA, 5-DA, 6-DA, 7-DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-DA, D1-DA, 
D2-DA, D3-DA” 

Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION (lb.r.): „Proiect de hotărâre nr. 
1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-DA, 5-DA, 6-DA, 7-DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-
DA, D1-DA, la D2-abțin, D3-DA” 

Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.r): „1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-DA, 5-DA, 6-
DA, 7- DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-DA, D1-DA, D2-DA, D3-DA.” 

Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS ZOLTÁN (lb.r): „1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-DA, 
5-DA, 6-DA, 7-DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-DA, D1-DA, D2-DA, D3-
DA” 

Domnul consilier KELEMEN SZILÁRD-PÉTER: (lb.r): „Proiectul de hotărâre 
1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-DA, 5-DA, 6-DA, 7- DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-
DA, D1-DA, D2-DA, D3-DA” 

Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN: (lb.r): „1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-DA, 5-DA, 
6-DA, 7- DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-DA, D1-DA, D2-nu votez, D3-
DA” 

Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.r): „Proiectul nr. 1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-



 

 

DA, 5-DA, 6-DA, 7-DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-DA, D1-DA, D2-DA, 
D3-DA” 

Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA–PIROSKA: (lb.r): „1-DA, 2-DA, 3-
DA, 4-DA, 5-DA, 6-DA, 7-DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-DA, D1-DA, 
D2-DA și D3-DA” 

Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-DA, 5-DA, 
6-DA, 7-DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-DA, D1-DA, la D2-mă abțin, D3-
DA”, mulțumesc. 

Doamna consilier SZÉKELY KINCSÖ: (lb.r): „Punctul nr. 1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-
DA, 5-DA, 6-DA, 7-DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-DA, D1-DA, D2-DA, 
D3-DA” 

Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT: (lb.r): „1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-DA, 
5-DA, 6-DA, 7-DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-DA, D1-DA, D2-DA, D3-
DA” 

Domnul consilier TISCHLER FERENC: (lb.r): „1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-DA, 5-
DA, 6-DA, 7-DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-DA, D1-DA, D2-DA, D3-DA” 

Domnul viceprimar TOTH BIRTAN CSABA: (lb.r): „1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-DA, 
5-DA, 6-DA, 7- DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-DA, D1-DA, D2-DA, D3-
DA” 

Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.r): „Punctul 1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-
DA, 5-DA, 6-DA, 7-DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-DA, D1-DA, D2-DA, 
D3-DA” 

Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ: (lb.r): „La punctul 1-DA, punctul 2-DA, 3-
DA, 4-DA, 5-DA, 6-DA, 7- DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-DA, D1-DA, 
D2-DA și D3-DA” 

Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION (lb.r.): „Avem la Diverse, s-a 
înscris doamna Rodica Pârvan, doamna consilier Rodica dacă doriți să luați cuvântul. 

 
DIVERSE: 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Da, mulțumesc, 2 probleme scurte. 

Stimate domnule primar sunt 2 probleme care par ar fi arzătoare să spunem așa, întreabă 
părinții copiilor dar și copiii când se va da drumul parcurilor de copii dintre blocuri pentru 
că nu știu de ce, parcul mare într-adevăr s-a deblocat dar parcurile mici încă sunt 
înconjurate și pline de mizerie, de iarbă, s-a aruncat mizerie în ele, oare când se preconizați 
să se dea drumul acestor părculețe spre bucuria copiilor. A doua problemă, este cea legată 
de Casa de cultură, am avut o întâlnire zilele trecute la Forumul Civic, și s-a atras atenția 
că deja se intră cumva prin spate, și nu mai e aproape nimic, acolo totul e vandalizat. Care-
i situația totuși cu casa aceasta de cultură, să intre în posesia municipalității, să i se dea o 
oarecare destinație, clădirea, a rămas doar clădirea în picioare. Ce perspectivă vedeți în 
această problemă? Vă mulțumesc, domnul primar.” 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r.): „Da, în ceea ce privește Casa 
de cultură mingea nu este la municipalitate, trebuie găsită o soluție la nivel guvernamental, 
pentru rezolvarea acestei probleme, noi suntem deschiși de fapt și dvs. ca consilieri trebuie 
să fiți deschiși, dar sunt convins că fiecare consilier ar apăsa butonul Da, dacă ar trebui să 
votăm pentru preluarea acestei clădiri, acestui imobil, pentru că într-adevăr este un 
dezastru ceea ce se întâmplă acolo, din punct de vedere juridic noi în acest moment în afară 
de faptul că instituția respectivă, sindicatele respective au datorie colosală către noi, nu 
avem absolut nici un drept să intrăm în clădirea respectivă, nu avem nici un drept să păzim 



 

 

clădirea respectivă și așa mai departe, deci este un simbol, este un simbol dacă doriți al 
nepăsării guvernamentale, și aicia nu vorbim despre un guvern ci vorbim de zecile de 
guverne care au existat, și care nu au rezolvat această problemă nu în Sfântu Gheorghe ci 
nu au rezolvat în nici un oraș din țară, și situația este complicată din punct de vedere 
juridic, în anumite orașe apare într-un fel, în altele altfel, dar soluția, sau cheia găsirii 
soluției este la Guvern, sau ar putea fi la Parlament, dar cred că Guvernul ar trebui să 
găsească soluții. În ceea ce privește parcurile, vom facem o analiză, să vedem poate acuma 
și în funcție de cum mai evoluează lucrurile, să vedem care va fi momentul în care 
deschidem parcurile de joacă, locurile de joacă, s-ar putea să fie săptamâna viitoare sau la 
sfârșitul acestei perioade care sperăm că nu se va prelungi. Problema e că momentul în care 
vom deschide aceste parcuri se va pune problema dezifenctării, și fiind destul de multe 
locuri de joacă, în jur de 50 la nivelul municipiului, este destul de complicat să putem 
dezinfecta regulat aceste locuri de joacă, dar sperăm că lucrurile vor evolua într-o direcție 
bună și poate nu va mai fi nevoie de dezinfecție, vă mulțumesc.” 

Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Să sperăm într-adevăr trebuie 
făcută o deratizare, pentru că sunt sursă de infecție în momentul ăsta deja s-au aruncat 
foarte multe gunoaie, iarbă crescută, totul e la pământ de aceea trebuie o muncă foarte 
intensă pentru a se poate repune în funcțiune. Mulțumesc” 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r.): „Da, așa este.” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Mulțumim!” 
Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r.): „Da, și eu mulțumesc.” 
Domnul președinte de ședință GHEORGHE ION (lb.r.): „Mulțumesc doamna 

consilier pentru oportunitatea și răspunsurile prompte ale domnului primar, îi mulțumesc 
domnului primar încă odată pentru promtitudine și corectitudine în răspunsuri. Încheiem 
deci această ședință ordinară din 28 mai, sperăm că următoarea ședință să fie altfel, 
mulțumesc că m-ați suportat și că greșelile inerente ale unei ședințe online, emoțiile de 
rigoare, mulțumesc încă o dată domnule primar pentru prezență, tuturor consilierilor pentru 
prezență, inclusiv reprezentanților satelor Coșeni și Chilieni, respectiv Miklós și Vaszi 
Etelka, vă urez tuturor sănătate maximă, sfârșit de săptămână plăcut, și să dea Dumnezeu 
să ne vedem luna viitoare și la față, vă mulțumesc tuturor, o zi bună.” 

 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței extraordinare a Consiliului Local din data de 16 iulie 2020. 
 
 PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ                           SECRETAR GENERAL 
              Gheorghe Ion            Kulcsár Tünde-Ildikó 

 
 


